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Protokół XIV/2008 
z przebiegu XIV sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 24.04.2008 r. 
 

XIV sesja Rady Powiatu odbyła się w sali „Skryba” Urzędu 
Marszałkowskiego w Zielonej Górze. 

Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecni byli: Ireneusz Plechan i Czesław 
Hołołub, którzy usprawiedliwili swoja absencję. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu XIV/2008. 
Ponadto na sesję zaproszono gości, lista gości jest załącznikiem  

nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

Ad 1. 
Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 

Zielonogórskiego o godz. 11:05 otworzył XIV zwyczajną sesję Rady Powiatu 
Zielonogórskiego. 

Powitał wszystkich zebranych i podziękował zaproszonym gościom  
za przybycie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził kworum umożliwiające 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 

O głos poprosił Starosta Powiatu Zielonogórskiego. Przywitał radnych  
i gości, szczególnie sołtysów, którzy w plebiscycie Gazety Lubuskiej zajęli czołowe 
miejsca. Starosta oznajmił, iż aż 4 z 5 pierwszych miejsc zajęli sołtysi powiatu 
zielonogórskiego. I miejsce zdobył sołtys Płotów – Aleksander Motykiewicz, II. 
sołtys Łazu – Dariusz Miński, IV. Sołtys Świdnicy – Wanda Wojtkowiak, V. sołtys 
Podmokli Małych – Katarzyna Rychła. Złożył w imieniu Zarządu wszystkim 
sołtysom gratulacje i podziękowania za ciężką, a często niedocenianą pracę, 
szczególnie wyróżnił zdobywców pierwszych miejsc wręczając drobne upominki  
i listy gratulacyjne. Nadmienił również o dobrej współpracy z sołtysami, czyli 
najniższym i najbliższym mieszkańcom szczeblem samorządu. 

Gratulacje w imieniu Rady Powiatu złożył równiej jej Przewodniczący. 
Michał Bandziak, jako Przewodniczący Rady Sołtysów Powiatu 

Zielonogórskiego przypomniał, jak apelował o zaangażowanie w plebiscycie  
i oddawanie głosów na lokalnych sołtysów i przyniosło to efekt, z którego wszyscy 
winni być dumni. Jednocześnie zwrócił się z prośbą do wszystkich zebranych  
o wsparcie finansowe dorocznej pielgrzymki sołtysów do Lichenia. 
 
Ad 2. 

Radni łącznie z zawiadomieniami o zwołaniu sesji  otrzymali w terminie 
ustawowym wszystkie niezbędne materiały wraz z porządkiem obrad. 

Przewodniczący powiadomił, iż porządek wymaga nowelizacji, i tak: 
- pkt 12/1 Zarząd złożył autopoprawkę do zmian w budżecie powiatu  

na rok 2008, 
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- pkt 12/5 do projektu uchwały w sprawie wysokości diet radnych § 3 
otrzymuje brzmienie: „Za każdą nieobecność radnego na sesji Rady, na posiedzeniu 
Komisji i na posiedzeniu Zarządu Powiatu dieta zostaje obniżona o 10% -  
za wyjątkiem oddelegowania radnego w sprawach samorządu powiatu lub choroby”, 

- pkt 12/9 wymaga dopisania związku z organizacją Mistrzostw Świata  
w Unihokeju w Babimoście na prośbę Gminy Starostwo udzieli pomocy finansowej.  

Roman Rakowski zauważył, iż zbędne jest głosowanie autopoprawek, 
czyli porządek obrad należy jedynie poszerzyć o podpunkt 9 w pkt 12. 

Krzysztof Sroczyński zgodził się z uwagą Romana Rakowskiego i dopytał 
o uwagi pozostałych radnych. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków. 
Zaktualizowany porządek obrad XIV sesji przyjęto  

19 głosami „ZA”. 
 

PORZĄDEK OBRAD XIV SESJI RADY POWIATU 
 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i interpelacje radnych. 
7. Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie Powiatu 

Zielonogórskiego za rok 2007. 
8. Informacja o stanie sanitarno – higienicznym w Powiecie Zielonogórskim  

w 2007 roku. 
9. Informacja o sytuacji SPZOZ w Sulechowie i SPZOZ w Wojnowie. 
10. Przyjęcie sprawozdań rocznych z wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury i samodzielnych publicznych zakładów 
opieki zdrowotnej. 

11. Rozpatrzenie sprawozdania Zarządu Powiatu Zielonogórskiego z wykonania 
Budżetu Powiatu Zielonogórskiego za okres od 1 stycznia do  
31 grudnia 2007 r. i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  
za 2007 r. dla Zarządu Powiatu Zielonogórskiego,(druk 134). 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany budżetu powiatu na 2008r., (druk 137); 
2) nabycia w drodze darowizny nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Czerwieńsk, (druk 128); 
3) wprowadzenia zmian do Programu Naprawczego Domu Pomocy Społecznej 

w Trzebiechowie, (druk 131); 
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4) zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie określenia zadań 
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób niepełnosprawnych w 2008 r., 
(druk 133); 

5) ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Powiatu 
Zielonogórskiego, (druk 129); 

6) zmiany uchwały w sprawie ustalenia należności z tytułu zwrotu kosztów 
podróży służbowych radnych Powiatu Zielonogórskiego, (druk nr 130); 

7) ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych, (druk 135); 
8) zmiany uchwały w sprawie trybu udzielenia dotacji szkołom i placówkom 

niepublicznym oraz sposobu ich rozliczania, (druk 136); 
9) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i Gminy Babimost,  

(druk 138). 
13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  
14. Wolne wnioski i zapytania.  
15. Zamknięcie XIV sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 

Krzysztof Sroczyński przystąpił do dalszego procedowania. „Czy są 
uwagi?” Stwierdził brak zastrzeżeń. Zarządził głosowanie nad przyjęciem Protokołu 
z XIII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego. Radni Protokół przyjęli jednogłośnie - 
19 głosów „ZA”.  

 
Ad 4.   

Krzysztof Sroczyński przedstawił swoją działalność w okresie 
międzysesyjnym, przy czym przypomniał, iż na poprzedniej sesji nie składał 
sprawozdania ze swoich działań. I tak od 22 lutego brał udział w 9 zebraniach 
Zarządu, pełnił 10 dyżurów w biurze Rady Powiatu oraz uczestniczył  
we wszystkich posiedzeniach Komisji. 10.03 uczestniczył w Konferencji Prasowej 
„W cztery ognie” poświęconej stanowisku organizacji pozarządowych w sprawach 
istotnych dla Zielonej Góry i regionu. 11 kwietnia 2008r. wziął udział w seminarium 
szkoleniowym "Procedura absolutoryjna w jednostkach samorządu terytorialnego" 
oraz "Przewodniczący rady gminy/powiatu w strukturze samorządu terytorialnego" 
zorganizowanym przez Federację Rozwoju Demokracji Lokalnej. Reprezentował 
Radę na olimpiadzie Uniwersytetu Trzeciego Wieku Babimost – Sulechów - 
Kargowa w Babimoście oraz na wyścigu kolarskim „Piekło Przytoku”.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 
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Ad 7 
Starosta Edwin Łazicki przedstawił radnym zakres prac Zarządu  

w okresie pomiędzy 22 lutego a 23 kwietnia 2008 roku. W tym czasie Zarząd zebrał 
się 9 razy, przygotował 11 projektów uchwał do przedłożenia Wysokiej Radzie  
(w tym Uchwałę na nadzwyczajną XIII sesję, która jest już podjęta), przyjął  
19 uchwał, m. in. w sprawie:  

• zmian w planie  wydatków budżetu powiatu na 2008r, 
• udzielenie dotacji ze środków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w wysokości 3000 dla Gminy Nowogród Bobrzański  
na realizację programu edukacyjnego „Błękitne Festiwale”, 

• dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2008 rok, 
• ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych przez 

organizację prowadzące działalność pożytku publicznego w 2008roku, 
• opracowania harmonogramu realizacji dochodów i wydatków budżetu 

powiatu na I kwartał 2008roku, 
• wzrostu wynagrodzeń pracowników niepedagogicznych zatrudnionych  

w jednostkach oświatowych, 
• udzielenia pełnomocnictwa dyrektorowi Zespołu Szkół Specjalnych  

w Wojnowie do realizacji projektu „Tworzywa sztuczne- jak z nimi 
postępować, aby służyły człowiekowi, a nie szkodziły przyrodzie”, 

• zmiany w planie wydatków budżetu powiatu na 2008roku, 
• upoważnienia do zatwierdzania dokumentów finansowych i dysponowania 

środkami pieniężnymi w imieniu Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu 
Dróg z siedzibą w Sulechowie, 

• udzielenia pełnomocnictwa Pani Agnieszce Stelmasik pracownikowi 
Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg z siedzibą w Sulechowie, 

• zatwierdzenia projektu systemowego „Ścieżka aktywności zawodowej” 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Priorytetu VI Rynek pracy otwarty dla wszystkich – Działanie 6.1 Poprawa 
dostępu do zatrudniania oraz wspieranie aktywności zawodowej w regionie 
Poddziałanie 6.1.3. Poprawa zdolności do zatrudnienia oraz podnoszenie 
poziomu aktywności zawodowej osób bezrobotnych Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki, 

• upoważnienia Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zielonej Górze  
do reprezentowania Zarządu Powiatu w przygotowaniu i realizacji projektu 
„Ścieżka aktywności zawodowej” współfinansowanego z Europejskiego 
Funduszu Społecznego, 

• zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2008roku, 
• ustalenia wysokości ryczałtów sędziowskich na zawodach sportowych 

organizowanych przez Powiat Zielonogórski w ramach Lubuskiej Olimpiady 
Młodzieży, 
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• powołania Powiatowego Komitetu Organizacyjnego Turnieju Bezpieczeństwa 
w Ruchu Drogowym, 

• zmiany w planie wydatków budżetu powiatu na 2008roku, 
• zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych powiatu na 2008roku, 
• wyrażenia zgody na udzielenie dotacji ze środków Powiatowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 15 000 zł  
dla Wydziału d/s promocji, 

• wyrażenia zgody na udzielenie dotacji ze środków Powiatowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 5000 zł  
dla Publicznej Szkoły Podstawowej w Czerwieńsku. 

Ponadto ogłoszono i rozstrzygnięto przetarg na remont cząstkowy dróg 
powiatowych i prace już się rozpoczęły. Dokonano wyboru i podpisano umowy  
na wykonanie dokumentacji geodezyjnych i ewidencję gruntów. 

06 marca br. odbyło się kolejne spotkanie Edwina Łazickiego, Starosty 
Zielonogórskiego z wójtami i burmistrzami z gmin powiatu. Głównym  jego 
tematem były kwestie związane z ziemią. Dlatego do udziału w spotkaniu zostali 
zaproszeni: Szczepan Maciaszek – dyrektor filii w Zielonej Górze, zastępca  
dyr. Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych w Gorzowie Wlkp. oraz 
Jarosław Gniazdowski – dyrektor Oddziału Regionalnego Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa w Zielonej Górze.  

Starosta uczestniczył w dniach 03-04 kwietnia w XI Zgromadzeniu 
Ogólnym Związku Powiatów Polskich. Gość Zgromadzenia Wicepremier Grzegorz 
Schetyna przedstawił działania rządu w zakresie umacniania w kraju samorządności, 
co ma być efektem planowanej i realizowanej decentralizacji państwa. 
Najważniejsze kwestie, to możliwie jak najbardziej precyzyjne oddzielenie obszarów 
administracji rządowej od samorządowej, a także przekazanie instytucji 
wykonawczych oraz inspekcji i straży samorządom powiatowym. Grzegorz 
Schetyna mówił również o planowanym uproszczeniu procedur i konieczności 
wprowadzenia standardów w wielu dziedzinach, m.in. w edukacji, ochronie zdrowia 
i pomocy społecznej. Mówił też o jednomandatowych okręgach wyborczych  
i bezpośrednich wyborach starosty. Odnosząc się do finansów powiatów, powiedział 
o potrzebie zwiększenie udziału samorządów terytorialnych w podatkach PIT, CIT  
i akcyzie oraz zwrocie podatku VAT od projektów inwestycyjnych, a także 
stworzeniu mechanizmów zwiększających dostępność i ułatwiających 
wykorzystywanie środków europejskich. 

07 kwietnia spotkał się z Wicewojewodą Janem Świrepo w sprawie zakupu 
karetki dla SP ZOZ w Sulechowie.  

08 kwietnia odbyło się spotkanie Biznes Eksport w sprawie planu 
rozbudowy szpitala. 

Członkowie zarządu brali udział w naradzie Rad Społecznych SP ZOZ  
w Sulechowie i w Wojnowie. 
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Ponadto uczestniczyli w innych ważnych dla powiatu posiedzeniach, 
kolegiach, spotkaniach, m. in. dotyczącymi zarządzania kryzysowego, skarg 
mieszkańców, działalności tartaków. 

Nikt z zebranych nie zgłosił pytań, bądź uwag do zreferowanych przez 
Starostę działań. 

 
Ad 6. 

Henryk Jagoda zauważył, iż zbliża się sezon turystyczny a rzeczą 
niemożliwą do zdobycia jest mapa powiatu zielonogórskimi, prospektu czy folderu  
z atrakcjami turystycznymi, kulturalnym, jakie nasz powiat oferuje przyjezdnym. 
Wyraził też nadzieję na zabezpieczenie środków na wydanie materiałów z ofertą 
turystyczną. 

Lech Czura spytał o termin prac oznakowania poziomego ulicy 
Kościuszki w Nowogrodzie Bobrz. Przypomniał również o wcześniejszym Jego 
wniosku w tej sprawie. 

Michał Bandziak zwrócił uwagę na mocno zniszczone pobocza, dziury 
osiągają średnicę 40 cm, co stanowi realne zagrożenie dla bezpieczeństwa, a nawet 
życia, ponieważ często tymi poboczami chodzą piesi, dzieci. 

Tadeusz Cygański poprosił Starostę, by dokonano przeglądu wałów 
przeciwpowodziowych ze względu na ich fatalny stan. Dziki poczyniły ogromne 
szkody. Już tą sprawą zajęły się poszczególne gminy i Wojewódzki Zarząd 
Melioracji i Urządzeń Wodnych, ale jest gorąca prośba do Zarządu Powiatu,  
by wspomóc działania tych instytucji. 

 
Ad 7. 

Przewodniczący Rady oddał głos Komendantowi Miejskiemu 
Państwowej Straży Pożarnej bryg. Waldemarowi Michałowskiemu prosząc,  
by radni, którzy już zapoznali się z informacją o stanie bezpieczeństwa zadawali 
pytania, przypomniał jednocześnie, iż wszystkie materiały informacyjne, które 
nadchodzą są dostępne w biurze rady powiatu.  

Bryg. Waldemar Michałowski przedstawił dane za rok 2007, i tak 
zakupiono 3 samochody dla dowódców, budowana jest jednostka ratowniczo – 
gaśnicza, doposażono jednostkę w Milsku, zakupiono kamerę termowizyjną  
dla jednostki w Sulechowie. Inwestycje ogółem w 2007 r. sięgnęły kwoty 2 mln zł. 
Ponadto straż prowadzi działania kontrolne i szkoleniowe, a także szeroko 
współdziała z OSP, dziękując Przewodniczącemu Rady, Prezesowi OSP  
w Drzonkowie . Przypomniał, iż szczegółowo zapoznał z działaniami Państwowej 
Straży Pożarnej na posiedzeniu połączonych Komisji Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki. Komendant podziękował Wysokiej 
Radzie i Zarządowi Powiatu za owocną, efektywną współpracę, która podnosi 
bezpieczeństwo mieszkańców. 
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Wszyscy radni zagłosowali za przyjęciem informacji o stanie ochrony 
przeciwpożarowej. Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 8.  

Krzysztof Sroczyński poinformował zebranych, iż na posiedzeniu Komisji 
Zdrowia i Pomocy Społecznej gościł Jerzy Politowicz Państwowy Powiatowy 
Inspektor Sanitarny, który radnym wnikliwie przedstawił sytuację sanitarno-
higieniczną na terenie powiatu. Ponownie przypomniał o możliwości wglądu  
do wszystkich materiałów w biurze rady powiatu. 

Jerzy Politowicz Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w formie 
multimedialnej zobrazował „Stan sanitarno-higieniczny w powiecie zielonogórskim 
w 2007 roku”. Podkreślił, iż w raporcie starano się i większości to udało się, 
oddzielić dane z miasta Zielona Góra od danych  
z terenu powiatu ziemskiego. Sprawozdanie obejmuje lata 2003-2007, by móc 
porównać zmiany i tendencje badań. Ogólnie sytuacja kształtuje się dobrze, 
występują wahania zachorowań, zwłaszcza grypy i nieżytów jelitowo-żałądkowych, 
lecz nie jest to tendencja wzrostowa. Zwykle zachorowania  
te występują co dwa-trzy lata. Inspektor zauważył też, że często w opinii społecznej 
media budują zagrożenia chorobowe, SA po prostu „choroby medialne”, lecz nie ma 
to odzwierciedlenia w sytuacji sanitarnej. Powiatowa Stacja Sanitarna-
Epidemiologiczna prowadzi ciągły monitoring ujęć wody, zanieczyszczenia 
powietrza i tu też badania nie budzą niepokoju. Systematycznie kontrolowane  
są różne obiekty użyteczności publicznej: placówki zdrowia, i otwarte, i zamknięte, 
miejsca zbiorowego żywienia, jak również zakłady karne. Pod stała kontrolą  
są szkoły i tam badania obejmują szkolne stołówki, rozkład zajęć i planów lekcji, 
ciężar tornistrów, oświetlenie pomieszczeń i dostosowanie ławek, krzeseł, stolików 
do wzrostu dzieci i młodzieży.  

Cyklicznie, wybiórczo przeprowadzane są kontrole w zakładach pracy i też 
obejmuję szerokie spektrum badań. Zauważył też Inspektor na niespójność prawa: 
nowotworzone zakłady maja obowiązek powiadomienia Stacji i ich powstaniu, lecz 
nie ma już takiego obowiązku przy ich likwidacji, w związku  
z tym zdarzały się wypadki, iż kontrolerzy otrzymywali decyzję o kontroli  
w nieistniejących już firmach. Poza tym zbyt niskie zasoby kadrowe uniemożliwiają 
szerszy zakres badań i kontroli, co znacznie zwiększyłoby bezpieczeństwo sanitarno-
higieniczne. Placówka powiatowa prowadzi również obszerną profilaktykę, działania 
w zakresie oświaty prozdrowotnej i promocji zdrowego stylu życia. Wdraża 
programy edukacyjne m. in. takie jak: „Różowa wstążeczka” – na rzecz profilaktyki 
raka piersi; dla kobiet w ciąży o znaczeniu kwasu foliowego – „Program Pierwotnej 
Profilaktyki Wad Cewy Nerwowej”; „Trzymaj formę” – to realizacja zalecenia 
Światowej Organizacji Zdrowia w zakresie diety i aktywności fizycznej; „Wolność 
oddechu – zapobiegaj astmie”. W ramach tej działalności Inspektorat Powiatowy 
współdziała z UZ, PWSZ w Sulechowie, Starostwem Powiatowym w Zielonej 
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Górze, Medycznym studium zawodowym, ODN, Specjalistyczną Poradnią 
Rodzinną.  

Sprawozdanie „Stan sanitarno-higieniczny w powiecie zielonogórskim  
w 2007 roku” (stanowiący załącznik nr 4 do protokołu XIV/2008) został 
jednogłośnie przyjęty. 

 
Ad 9. 

Przewodniczący Rady Powiatu oznajmił, że Dyrektorki SP ZOZ  
w Sulechowie i w Wojnowie przedstawiły warunki działania i funkcjonowania 
placówek radnym z Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, a na pozostałych 
posiedzeniach komisji sytuacja w szpitalach została omówiona. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 
Informację o sytuacji w SP ZOZ w Sulechowie (załącznik nr 5)  

i w Wojnowie (załącznik nr 6) przyjęto 19 głosami „ZA”. 
 

Ad 10. 
Krzysztof Sroczyński oznajmił, iż radni zapoznali się ze sprawozdaniami 

rocznymi z wykonania planu finansowego za 2007 rok samorządowych instytucji 
kultury i samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej. 

1. Sprawozdanie finansowe z wykonania planu finansowego  
za rok 2007 - Muzeum Archeologiczne Środkowego Nadodrza w 
Zielonej Górze z siedziba w Świdnicy (załącznik nr 7). 

2. Sprawozdanie finansowe z wykonania planu finansowego  
za rok 2007 – Lubuskie Muzeum Wojskowe w Zielonej Górze z 
siedzibą  
w Drzonowie (załącznik nr 8). 

3. Sprawozdanie finansowe z wykonania planu finansowego  
za rok 2007 – SP ZOZ w Sulechowie (załącznik nr 9. 

4. Sprawozdanie finansowe 2007 rok- Szpital Rehabilitacyjno-
Leczniczy SP ZOZ w Wojnowie (załącznik nr 10). 

Radni bez uwag, jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdania 
blokiem. 

 
Ad 11. 

Wszyscy radni w ustawowym terminie otrzymali sprawozdanie Zarządu 
Powiatu Zielonogórskiego z wykonania Budżetu Powiatu Zielonogórskiego za okres 
od 1 stycznia do 31 grudnia 2007 r. wraz z korektą, która była przedstawiona  
na wszystkich posiedzeniach komisji, co stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
XIV/2008. 

Rafał Gajewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował 
radnych, iż na posiedzeniu komisji w dniu 04.04.2008r. rozpatrzono sprawozdanie  
Zarządu z wykonania budżetu za 2008 r. i wnioskowano o udzielenie absolutorium. 
Wniosek ten jest załącznikiem nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Krzysztof Sroczyński – Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
poinformował, że w odpowiedzi na wniosek komisji Rewizyjnej otrzymano Uchwałę 
Nr 203/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowe w Zielonej 
Górze z dnia 17 kwietnia 2008r. (załącznik nr 13 do protokołu), którą odczytał.  

Janina Kałuża – Przewodnicząca Komisji Budżetowej poinformowała  
o pozytywnej opinii Komisji w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu 
zielonogórskiego za 2008r. 

Brygida Wróblewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury  
i Sportu pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu 
zielonogórskiego za 2008r. 

Mieszko Sibilski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy 
Społecznej przedstawił pozytywną opinię komisji, która dnia 17.04.2008r. zajęła 
stanowisko o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu zielonogórskiego  
za 2008r. 

Michał Bandziak – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki poinformował zebranych,  
iż dnia 18.04.2008r. przewodniczył wspólnemu posiedzeniu Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki z Komisją 
Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego. Ze względu  
na nieobecność Przewodniczącego Czesława Hołołuba spowodowanego jego 
chorobą oznajmił, że obie Komisje wyraziły pozytywne zdanie o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu powiatu zielonogórskiego za 2008r. 

Starosta Powiatu Zielonogórskiego Edwin Łazicki odczytał treść 
Uchwały Nr 201/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Zielonej Górze z dnia 17 kwietnia 2008r. (załącznik nr 14 do protokołu)  
i zakomunikował o nie odwoływaniu się Zarządu od tej Uchwały. 

Stanisław Okopień w imieniu Rady Powiatu podziękował Staroście  
i całemu Zarządowi za rzetelną i sumienną pracę, za solidne zachowanie dyscypliny 
budżetowej i owocną współpracą z Radą Powiatu, Policją, Strażą Pożarną i innymi 
instytucjami, co przyczynia się sukcesywnego rozwoju Powiatu Zielonogórskiego. 

Przewodniczący Rady po dopytaniu czy są inne uwagi, wnioski i wobec ich 
braku odczytał treść projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Zielonogórskiego za 2007rok. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 19 radnych, Uchwałę nr XIV/124/2008 
(załącznik nr 15 do Protokołu XIV/2008) przyjęto jednogłośnie. 

 
Ad 12/1. 

Skarbnik Edyta Dwojak w skrócie przypomniała radnym, którzy już 
wcześniej zapoznali się z materiałami, zmiany dokonane w budżecie powiatu  
i przytoczyła uzasadnienie do projektu uchwały oraz autopoprawki w sprawie zmian 
w budżecie powiatu na 2008 r. 

Radni nie wysunęli wniosków i nie stawiali pytań.  
Autopoprawki przyjęto jednogłośnie. 
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Uchwałę Nr XIV/125/2008 (załącznik nr 16)w sprawie zmian budżetu 
powiatu na 2008 r. przyjęto 19 głosami „ZA”. 

 
Ad 12/2. 

Przewodniczący Rady Powiatu przywołał treść projektu uchwały  
o nabyciu w drodze darowizny nieruchomości będących własnością gminy 
Czerwieńsk. 

Nikt nie miał uwag. 
Radni 19 głosami „ZA” przyjęli Uchwałę Nr XIV/126/2008 (załącznik  

nr 17)w sprawie nabycia w drodze darowizny nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Czerwieńsk. 

 
Ad 12/3. 

Krzysztof Sroczyński przytoczył projekt uchwały wprowadzającej zmiany 
do Programu Naprawczego DPS w Trzebiechowie. 

Radni nie zgłosili pytań. 
Uchwałę Nr XIV/127/2008 (załącznik nr 18) w sprawie wprowadzenia 

zmian do Programu Naprawczego Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie 
przyjęto jednogłośnie. 

 
Ad 12/4 

Przewodniczący zacytował projekt uchwały dotyczącej zmiany uchwały 
Rady Powiatu o określeniu zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
finansowanej z PFRON w 2008r. 

Brak uwag i zapytań 
Radni 19 głosami „ZA” przyjęli Uchwałę Nr XIV/128/2008 (załącznik  

nr 19) w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie 
określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza 
się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób niepełnosprawnych w 2008 r. 

 
Ad 12/5. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, iż Zarząd zgłosił 
autopoprawkę, następnie oddał głos Staroście. 

Starosta Edwin Łazicki oznajmił zebranym o autopoprawce. Zarząd 
podjął po analizie decyzję o zmianie treści § 3 i tak proponuje brzmienie: „Za każdą 
nieobecność radnego na sesji Rady, na posiedzeniu Komisji i na posiedzeniu 
Zarządu Powiatu dieta zostanie obniżona o 10% - za wyjątkiem oddelegowania 
radnego w sprawach samorządu powiatu lub choroby.” 

W głosowaniu „ZA” przyjęciem autopoprawki opowiedziało się  
12 radnych, 4 było „PRZECIW”, 3 „WSTRZYMAŁO SIĘ”. 

Lech Czura zgłosił wniosek, by w § 3, pkt 1 podnieść potrącenie  
za absencje na obradach sesji do wysokości 30%, a za nieobecność na posiedzeniu 
komisji 25%, a ponadto dopisać ustęp nr 2 „Radny może z ważnych  
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i uzasadnionych przyczyn, z góry wiadomych uniemożliwiających mu udział  
w sesjach rady i posiedzeniach komisji, złożyć pisemne oświadczenie  
o rezygnacji z diety poczynając od miesiąca, w którym zaistniała przeszkoda”. 

Sławomir Baranowski wnioskował o odrzucenie § 3 w całości.  
Przewodniczący zaproponował, by wniosek radnego Baranowskiego,  

jako najdalej idący głosować w pierwszej kolejności. 
Radni 13 głosami „PRZECIW”, 6 „ZA” odrzucili wniosek o wykreśleniu  

§ 3 z projektu uchwały. 
Wniosek radnego Lecha Czury o podwyższeniu wysokości potrąceń  

za nieobecność został poddany pod głosowanie: 1 – „ZA”, 15 „PRZECIW”,  
2 „WSTRZYMUJĄCE”.  

Radny Rakowski zauważył, iż liczba oddanych głosów jest nie zgodna  
z ilością radnych na sesji i zwrócił się do radnych o ponowne głosowanie  
i opowiedzenie się za jedną z trzech możliwości głosu: „ZA”, „PRZECIW”  
lub „WSTRZYMANIE”. 

Przewodniczący zarządził reasumpcję głosowania.  
Radni odrzucili wniosek Lecha Czury 18 głosami „PRZECIW” i 1 głosem 

„ZA”. 
Wobec nieprzyjęcia wniosków radnych dalszej procedurze poddany został 

projekt wraz autopoprawką Zarządu Powiatu. 
Uchwała Nr XIV/129/2008 (załącznik nr 20) w sprawie ustalania 

wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Powiatu Zielonogórskiego została 
podjęta 12 głosami „ZA”, 4 -„PRZECIW” i 3 „WSTRZYMUJĄCE SIĘ”. 

 
Ad 12/6. 

Krzysztof Sroczyński zakomunikował, że ten projekt uchwały jest 
wymogiem czysto technicznym powodowanym wykreśleniem nazwisk 
Wiceprzewodniczących i zaktualizowaniem poprzedniej uchwały. 

Wobec braku uwag, podjęto Uchwałę Nr XIV/130/2008 (załącznik nr 21) 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia należności z tytułu zwrotu kosztów 
podróży służbowych radnych Powiatu Zielonogórskiego 18 głosami „ZA” 
i 1 „WSTRZYMUJĄCYM”. 

 
Ad 12/7. 

Przewodniczący Rady przypomniał o utworzeniu liceum 
ogólnokształcącego dla dorosłych w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Sulechowie oraz o utworzeniu szkoły policealnej dla dorosłych w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie w związku z tym istnieje  konieczność 
zaktualizowania planu sieci szkół.  

Uchwałę Nr XIV/131/2008 (załącznik nr 22) w sprawie ustalenia planu 
sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych przyjęli 19 głosami „ZA”. 
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Ad 12/8. 
Bez uwag i wniosków radni jednogłośnie, 19 głosów „ZA” przyjęły 

Uchwałę Nr XIV/132/2008 (załącznik nr 23) w sprawie zmiany w Uchwałę Rady 
Powiatu Zielonogórskiego w sprawie trybu udzielenia dotacji szkołom i placówkom 
niepublicznym oraz sposobu ich rozliczania. 

 
Ad 12/9. 

Starosta Edwin Łazicki powiadomił, iż w Babimoście organizowane 
są Mistrzostwa Świata w Unihokeju i w związku tym zostanie za zgodą Wysokiej 
Rady udzielona pomoc finansowa Gminie Babimost. 

Ireneusz Nijaki spytał w jakiej kategorii odbędą się Mistrzostwa. 
Krzysztof Sroczyński zakomunikował, że uczestnikami są Juniorki  

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Radni 18 głosami „ZA i 1 „WSTRZYMUJĄCYM” przyjęli Uchwałę 

Nr XIV/133/2008 (załącznik nr 24) w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
dla Miasta i Gminy Babimost. 

 
Ad 13. 

Starosta Powiatu Zielonogórskiego odpowiadając radnemu 
Henrykowi Jagodzie w sprawie materiałów promocyjnych zauważył, iż jest to ważna 
sprawa i godna starannego rozpoznania. Zarząd rozpatrzy wszystkie możliwe 
warianty wydania i kolportażu map i innych materiałów reklamujących walory 
turystyczne powiatu. 

Ustosunkowując się do sprawy uszkodzonych wałów 
przeciwpowodziowych podniesionej przez Tadeusz Cygańskiego poinformował,  
że będą szukane rozwiązania tego problemu, między innymi nawiąże kontakt  
z leśnikami i kołami łowieckimi. 

Marek Szarłata odpowiedział Lechowi Czurze o toczących się już 
pracach przy poziomym oznakowaniu dróg, na te prace przeznaczono 80.000,-- zł  
i są one wykonywane sukcesywnie. Zgodził się z Michałem Bandziakiem w sprawie 
zniszczenia poboczy, niestety ta uciążliwość wystąpiła przy większości dróg. 
Naprawy poboczy też już się rozpoczęły, np. przy drodze Krężoły – Buków, 
następnie równane będzie pas przy drodze do Drzonowa. 

Starosta podkreślił, iż rozpatrywana jest możliwość zakupu równiarki 
i jeśli środki finansowe pozwolą to dojdzie do finalizacji tych zamierzeń. Wówczas 
prace zostaną znacznie przyspieszone.  

(Obrady opuścił Andrzej Bawłowicz, stan radnych – 18osób). 
 

Ad 14.  
Roman Rakowski poprosił o ponowne przytoczenie treści uchwały  

w sprawie ustalenia wysokości i zasad ustalanie diet dla radnych. 
Przewodniczący odczytał tekst podjętej Uchwały Nr XIV/129/2008. 
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Roman Rakowski spytał czy Starosta w przedstawionej autopoprawce 
odczytał frazę „posiedzeniu Komisji”. 

Krzysztof Sroczyński poprosił o odsłuchanie nagrania tej części obrad. 
Zapis dźwiękowy obrad potwierdził pełną treść przyjętej Uchwały.  

Głos zabrał Włodzimierz Kwaśniewicz – Dyrektor Lubuskiego 
Muzeum Wojskowe w Zielonej Górze z siedzibą w Drzonowie zapraszając  
na doroczną imprezę „NOC MUZEÓW”, która odbędzie 17 maja, przypominając,  
że 18 maja to Międzynarodowy Dzień Muzeów. Poprosił zebranych o nagłośnienie 
tego przedsięwzięcia, ponieważ media ubogo zajmują się tym tematem. Przedstawił 
bogaty program, pochwalił współpracę z Radą i Zarządem Powiatu, a także Urzędem 
Marszałkowskim – Wydziałem Kultury. Zwracając się do radnych, prosił  
by z atencją spojrzeli na dach, który wymaga już remontu i naprawy. Muzeum  
w Drzonowie to ważna instytucja kultury dla powiatu i nie tylko placówki zdrowia  
i oświaty wymagają nakładów i remontów. 

Brygida Wróblewska podziękowała Staroście za objęcie patronatem 
olimpiady Uniwersytetu Trzeciego Wieku Babimost – Kargowa – Sulechów. 

Włodzimierz Kwaśniewicz dopowiedział, iż „Noc Muzeów’ swoim 
patronatem objął Marszałek Krzysztof Szymański. 

Stanisław Okopień przypomniał o swoim wcześniejszym wniosku  
w sprawie przekazania muzeów Urzędowi Marszałkowskiemu. Poprosił również  
o spowodowanie wspólnie z gminami dyskusji na temat budowy ścieżek 
rowerowych, np. Trzebiechów – Klenica i innych przechodzących przez atrakcyjne  
turystycznie, kulturowo tereny.  

Mariusz Zalewski - Wójt Gminy Zielona Góra zwrócił się z prośbą  
do Starosty, by zmobilizował ościenne gminy do zakupu sprzętu 
przeciwpowodziowego, gmina Zielona Góra jest już gotowa do nabycia 
odpowiednich urządzeń. Ponadto poinformował, iż gmina otrzymała od niemieckiej 
gminy Neuhausen/Spree, która kilka miesięcy temu podpisano umowę  
o partnerstwie, zaproszenie do udziału w dożynkach landów Brandenburgii,  
co dla powiatu winno też mieć znaczenie Jest to okazała impreza, na wysokim 
poziomie, więc i przedstawiciele gminy muszą dołożyć wszelkich starań,  
by zaprezentować się, jak najlepiej. Wójt złożył też podziękowania Radzie  
za podjęcie wspólnego działania przy złożeniu wniosku do LRPO na budowę drogi 
w Drzonkowie. Ta droga jest w katastrofalnym stanie, a ma ona znaczenie wręcz 
strategiczne. Ze swojej strony Wójt obiecał szeroką współpracę i wyraził nadzieję, 
że Rada i Zarząd też uczynią wszystko, co możliwe, by ten projekt udało się 
zrealizować.  

Starosta poinformował, że projekt tej drogi jest już na ukończeniu. 
Wyraził nadzieję, iż dojdzie do realizacji tego zadania. Natomiast odnosząc się  
do sprawy dożynek nadmienił, że w najbliższym czasie zostanie wyłoniony 
organizator powiatowych dożynek i wówczas ustali się program, tak by godnie się 
zaprezentować. Podziękował za Dyrektorowi Kwaśniewiczowi za płomienne 
wystąpienie i przypomniał, że budżet Muzeum został zwiększony w porównaniu  
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z ubiegłym roku i finalizują się rozmowy z Marszałkiem o pomocy dla Muzeum. 
Wniosek „Perełki turystyczne” złożony do preselekcji zawiera naprawę dachu  
na obiektach muzeum, jeśli zyska akceptację to remont zostanie wykonany. 
Odpowiadając Stanisławowi Okopieniowi w sprawie budowy ścieżek rowerowych, 
to nadmienił, iż jest to inwestycja ogromnie kosztowna i trudna do rozwiązania. 

Michał Bandziak zwrócił się z gorącą do wszystkich zebranych o pomoc 
finansową dla Rady Sołtysów Powiatu Zielonogórskiego. Cała zebrana kwota 
zostanie przeznaczona na doroczną pielgrzymką sołtysów do Lichenia. Rada 
Sołtysów jest ubogim stowarzyszeniem, nie korzysta z dofinansowań, dlatego  
też każda pomoc będzie bardzo mile widziana.  

Starosta oznajmił, iż w ubiegłym roku Zarząd wspomógł peregrynację 
sołtysów, a i tegoroczna pielgrzymka otrzyma pomoc w formie darowanego paliwa. 
Nadmienił, że pomimo szczerych chęci i jako docenienie pracy sołtysów chętnie 
szerzej wspomógłby stowarzyszenie, lecz są niestety obwarowania prawne, które 
uniemożliwiają te działania. Większa pomoc powinny okazywać władze gminne,  
to im najbardziej zależeć na jak najlepszej współpracy, ponieważ, jaki sołtys, taka 
wieś, jaka wieś, taka gmina. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że 30 kwietnia upływa 
termin składania przez radnych oświadczeń majątkowych wraz z załącznikami  
i poprosił by wszyscy rygorystycznie potraktowali tę ważną kwestię.  

Zaprosił też radnych na szkolenie dotyczące pozyskiwania funduszy, które 
odbędzie się 16 maja w Rajewie, gmina Zabór. Następnie podziękował wszystkim 
zebranym za udział w sesji i na tym o godz. 1355 zamknął obrady XIV sesji Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. 

 
 

  
 
 

 
 
 
PROTOKOLANT               PRZEWODNICZĄCY RADY 
              POWIATU ZIELONOGÓRSKIEGO 
 
 
Jolanta Drygas       Krzysztof Sroczyński 
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        Zielona Góra, 28.04.2008r. 
 
OR/0550/6/08 
 
 
 
 
        Pani 
        Bożena Sawicka 
        Al. Lipowa 32 
        66-132 Trzebiechów 
 
 
 
Informuję, że w dniu 15 kwietnia 2008r. Powiatowy Inspektor Nadzoru 

Budowlanego POSTANOWIENIEM Nr PINB.7141-002/07 wstrzymał użytkowanie 
obiektu budowlanego – suszarni drewna na terenie posesji nr 30 przy Al. Lipowej w 
Trzebiechowie. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

W załączeniu postanowienie z dnia 15 kwietnia 2008r znak PINB 7141-002/07 

 


